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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 15. března 2023 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, doc. Trojovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

doc. Musílek, Ing. Mourková, dr. Cimler, prof. Hubálovský, dr. Lipovský, 

dr. Myslivcová Fučíková (připojena online), L. Mannová, dr. Benek, doc. Lísa, 

dr. Andrýs 

Hosté: Ing. Klicnar 

Omluveni: 

Neomluveni: 

prof. Kuča, prof. Krejcar, doc.  Bogusch, prof. Musílek 

Mgr. Skoupilová  

 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana a přešel ke kontrole úkolů. 

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Napsat vyjádření ke studentskému hodnocení – splněno (částečně) - všichni garanti 

bakalářských studijních programů odevzdali výstup ze studentského hodnocení výuky 

s komentáři v původně stanoveném termínu (do konce ledna, poslední 29. 1. 2023. 

Nebyly odevzdány protokoly z hodnocení anglických verzí studijních programů a těch 

českých verzí navazujících magisterských programů, kde nehodnotil dostatečný počet 

studentů a nebyly žádné připomínky ze strany studentů. Tato hodnocení navrhuje doc. 

Musílek nevyžadovat, protože nemají pro vedení PřF informační význam. 

2. Uskutečnit zasedání rad studijních programů PřF a odevzdat zápis – splněno – všichni 

předsedové Rad studijních programů PřF svolali zasedání a odevzdali zápis v původně 

stanoveném termínu (do konce února, poslední 22. 2. 2023). 

3. Zaslat podklady k OP JAK PhD Infra – bude splněno dnes. 
4. Sjednotit názvy jednotlivých předmětů ve STAGu s názvy v Course catalogue – trvá. 

5. Rozhodnout o návrhu změny Rozhodnutí děkana č. 5/2022 Opatření k posílení exce-

lentního tvůrčího výkonu akademických a vědeckých pracovníků PřF UHK, tj. vyřazení 

parametru normalizovaný H-index z výpočtu okamžitých odměn za vědecký článek vy-

šlý v časopisu řazeném do citační databáze WoS – trvá. 

6. Nakopírovat všechny vyučovací předměty do příštího akademického roku – splněno 
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7. Nakopírovat všechny studijní plány vyučovaných SP do příštího ak. roku  - probíhá. 

 

K bodu 1) Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Doc. Marešová k problémům se zapisováním předmětů sdělila, že při spuštění zápisu bě-

želo několik procesů, proto nastaly problémy, o nichž se OIT nedozvědělo. 

• Doc. Marešová informovala o průběhu schůzky k tématu evaluací SP. K tématu se připra-

vuje rektorský výnos, který bude předložen RVH.  

• Doc. Marešová shrnula závěry jednání pracovní skupiny ČKR pro oblast vzdělávání a pro 

spolupráci s NAU, připravuje se novela o akreditaci SP. Rozvoj pedagogických kompetencí 

– apelovat na MŠMT s návrhem bonifikovat vysoké školy za aktivní přístup v této skupině. 

V této skupině se také jedná o tématu umělé inteligence. 

• Dr. Strobach informoval o problematice RED FLAGS a registrech skutečných majitelů pro 

nákupy ze zdrojů EU. K tomu sdělil kvestor, že musíme každý nákup ověřovat, že k da-

nému datu není daný subjekt uveden na sankčních seznamech. Pod přihlášením bude 

k dispozici seznam, kde se po zadání IČ objeví potřebná informace. Kontrolovat veškeré 

objednávky bude součástí finanční kontroly.  K tomu bude vydána metodika.  

• Aktuální výhled plánovaných výzev OP JAK bude řešen s proděkany. 

• Podpora městu Broumov – již nyní realizuje UHK mnoho aktivit na FF a PdF, mohla by být 

spolupráce prohloubena.  

• Data k výroční zprávě byla zaslána.  

• Probíhá finalizace Zprávy o vnitřním hodnocení, která shrnuje proces evaluací činností na 

UHK. 

• Byla odevzdána závěrečná zpráva k NPO, chystá se podstatná změna.    

• V rámci mezisektorové spolupráce ITI byl podán záměr FF, další záměry PřF a FIM měly 

být partnery rovněž zaevidovány.  

• K řešení je žádost o podporu výše stipendií udělovaných sportovcům dle RV 12/2018. 

• Na UHK vznikla webová stránka, která může pomoci orientovat se v dosavadní etické in-

frastruktuře UHK. Připravují se podklady pro vznik ombudsosoby na UHK. 

• V rámci Plánu realizace SZ PPSŘ se plánuje mezifakultní setkání k dílčím rozvojovým té-

matům. V rámci projektu SDG CRP bude UHK ve dnech 27.-28. dubna hostit dílčí setkání 

koordinátorů CRP z ostatních UNI. 

• Byl dokončen výpočet alokací účelové podpory na specifický vysokoškolský výzkum v roce 

2023. 

• V součinnosti fakult a rektorátu byly podány projekty mobilit Erasmus+ KA 131 a Erasmus+ 

KA 171. 

• Ing. Klicnar shrnul stav přípravy rozpočtu pro rok 2023.  

• K 1.4. by měla proběhnout změna mzdových dekretů. 

• K rekonstrukci budovy C kvestor sdělil, že požádali o navýšení cca o 140 mil korun, získali 

vyrozumění, že nám MŠMT může navýšit dotaci o cca 23 mil korun.  Požádáme tedy aby 

nám ji navýšili s tím, že budeme ještě jednat s krajem a městem, aby nám na rekonstrukci 

přispěli.  

• Je dokončována analýza ke schvalování smluv a dodatků elektronickou formou. 

• Dne 16. 3. navštíví UHK ministr školství. 

• Proběhne aktualizace slovníku, fakulty budou osloveny. 
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• Připravuje se novela VŠ zákona. 

• V prvním týdnu semestru (září 2023) by měl proběhnout studentský festival Seš-lost. 

• Grafičku Bc. Trnkovou nahradil nový grafik Jan Spurný. 

• Prof. Hynek sdělil, že 40 % energií odebere serverovna na jejich budově, používají ji 

všichni, požaduje, aby se rozpočítávala. Budou se rozpočítávat i náklady na fontánu a další 

společná zařízení. 

 

K bodu 2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• GAČR  – termín odevzdání žádostí o řešení projektů na roky 2024-2026 na rektorát je příští 

pátek 24. 3. 2023. 

• Byla uzavřena soutěž o projekty SV 2023, finanční prostředky jsme získali ve výši necelých 

3,2 mil. Kč, žádosti byly podány na cca 5,3 mil. Kč. Komise vyřadila tři projekty, které ne-

shledala jako splňující požadavky soutěže nebo řešitelé nesplnili plánované výstupy 

v projektech SV minulých let. U ostatních projektů byly kráceny některé finanční položky 

a vzhledem k nedostatku financí plošně kráceny rozpočty projektů.  K tomu pan děkan 

otevřel diskusi – sdělil, že letošní rozhodnutí komise považuje za konečné, nebude její 

rozhodnutí už nijak chtít revidovat. Ale dodal, že letošní rok ukázal, že je nutno pro příští 

rok udělat změny, mj. má za to, že vhodnější je podpořit méně projektů než projekty krá-

tit, doporučuje oslovit o posudky externí oponenty, také navrhl nastavit strop 

přidělovaných finančních prostředků na jednotlivé projekty. Tyto návrhy pak podrobně 

okomentoval. Názor děkana podpořil doc. Lísa a dodal, že je vhodné mít zpětnou vazbu, 

aby bylo možno vyvarovat se chyb při psaní projektů a jak zareagovat. K tématu se roz-

běhla rozsáhlá diskuse.   

• Fakulty byly dotázány rektorátem, zda chceme zakoupit od DERS propojení OBD a ORCID, 

neboť DERS k tomu vyrobil cenovou nabídku. Finální cena je však zatím nejasná, neboť je 

vázána na 10 institucí a není jasné, zda univerzity budou mít zájem. Bude informovat na 

dalším kolegiu o vývoji. 

 

 K bodu 3) Informace z oblasti zahraničí – doc. Kříž (za prof. Musílka) 

• Mezinárodní kreditové mobility byly úspěšně odeslány. 

• Podávají se průběžné a závěrečné zprávy probíhajících projektů. 

• Realisticky se jeví spolupráce s univerzitou Štětín, jde o převážně humanitní univerzity, je 

tam MATFYZ, založená v roce 2019. 

• MIS – nefunguje v oblasti zahraniční agendy ani vědy, od počátku vůbec nebyla uvažována 

anglická varianta MIS, která je klíčová pro zahraniční agendu. Řeší paní prorektorka 

dr. Stašová.  

• Byl podepsán dodatek o pojišťování zaměstnanců na zahraniční cesty, je nutno změnit 

směrnici kvestora. 

• S vysokoškolskými kolejemi jsme dohodnuti na pořádání letních škol PřF, účastníky nám 

ubytují. Probíhá registrace, je problém s platbami z Turecka, který je v řešení.  

 

K bodu 4) Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

• Sdělil, že Ing. Mourková rozesílala emailem počty přihlášek ke studiu pro příští akade-

mický rok dle jednotlivých programů, vše okomentoval. Dodal, že od minulého pondělí 
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běží propagace na sociálních sítích.  Navrhl a nechal ke zvážení, zda nevypsat 2. kolo při-

hlášek již od května v reakci na skokové snížení počtů přihlášek do některých studijních 

programů. 

• Kopírování jednotlivých předmětů je hotové, kopírování SP probíhá, je plánováno do 

konce měsíce března.  

• Informoval o povinnosti zasílat MŠMT k takzv. předběžné konzultaci vnitřní předpisy UHK. 

Zasílali jsme Stipendijní řád, který nám byl vrácen s drobnými připomínkami: 1) nelze vy-

plácet stipendia absolventům; 2) pokud doktorand spáchá disciplinární přestupek, zastaví 

se mu výplata stipendia. 

• Z PPSŘ se chystají veřejné videokurzy, za PřF by připravil kurz na laboratorní biologickou 

techniku, resp. na část předmětu věnovanou mikroskopické technice, dr. Toman.  

• 30. 3. proběhne konference NAU na téma „Jak učí vysoké školy?“. Jsou pozvaní experti ze 

zahraničí. Za PřF se zúčastní doc. Musílek. 

• Navrhuje v Řádu pro státní rigorózní zkoušky naší fakulty zjednodušit podmínky a vypustit 

v čl. 5 odst. 4 požadavek publikování v odborném časopise. Otevřel diskusi, kolegium se 

na této změně shodlo.  Sdělil, že po provedení změny bude dokument zaslán našemu AS 

ke schválení, poté musí ještě schválit AS UHK. 

• Bude probíhat úvodní školení provázejících učitelů (tj. učitelů ZŠ a SŠ, kteří vedou peda-

gogickou praxi našich studentů) v rozsahu 20 hodin, které zorganizuje Pedagogická fakulta 

společně pro provázející učitele FF, PdF a PřF v rámci Pokusného ověřování podpory pro-

vázejících učitelů ze strany MŠMT. 

• V pátek 17. března se bude konat schůzka Centra oborových didaktik, kde vytipujeme, 

s kterými školami chceme nadále spolupracovat při zajištění pedagogických praxí (viz 

předchozí bod). Je možno stávající seznam škol doplnit, ale není, bohužel, v této fázi po-

kusného ověřování možné spolupracovat se školami církevními a soukromými. Po 

skončení fáze ověřování to možné bude.  

 

K bodu 5) Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

• Poděkovala všem, kdo se podílel na výroční zprávě UHK, zvláště pak Ing. Mourkové a 

doc. Musílkovi.   

• OPJAK – během dneška budou na rektorát odeslány podklady, do dalších výzev může KFY 

podat projekt na digestoř.  

• S podzimem nás čekají další výzvy – ESF a dvě návazné ERDF, jedna na kvalitu a druhá na 

podporu studentů se specifickými potřebami – zde by bylo možno zvážit úpravu našich 

prostor.  

• K stávajícímu OPJAku – dostaneme 35-37 milionů Kč, může se zkrátit, poté doporučuje 

okamžitě nakupovat. 

• Bude zaslána finální verze strategie výzkumné organizace k zásadním připomínkám - v MS 

Teams. 

• Proděkanům a děkanovi zašle dokument – všeobecné zásady transparentních výběrových 

řízení OTM-R  – můžeme připomínkovat více, cca do týdne - na MS Teams.  

• Dotázala se doc. Musílka, co je vlastně záměrem zmiňovaného online kurzu, doc. Musílek 

sdělil, že je hodně zaměřený na správnou příprava vzorků, jednotlivé typy přípravy vzorků 
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i mikroskopů, je vhodné udělat ho formou zajímavého videoklipu, bude sloužit jako alter-

nativa výuky, kdy se na to studenti můžou podívat.  Bude to v podstatě propagace fakulty. 

Předpokládá se video cca na 15 minut. 

 

K bodu 6) Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Novelizace Vnitřního mzdového předpisu UHK/navýšení tarifů byla zaslána k registraci na 

MŠMT. Podklady pro změny mzdových výměrů s účinností od 1. 4. 2023 byly za PřF zaslány 

na OMO. 

• Probíhají jednání o tvorbě rozpočtu UHK. Další jednání s kvestorem bude 20. 3.  a dnes 

odpoledne se na FIMu koná zasedání ekonomické komise AS UHK. 

• Referentkám bude zaslán postup z OVZ ohledně vystavování objednávek a kontroly sankč-

ních seznamů. Probíhají jednání s Magionem, aby tato kontrola byla nastavena v systému 

automaticky. 

 

K bodu 7) Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Podklady pro projekt OP JAK je nutno dnes odeslat na rektorát. 

• Projekt NPO – finalizuje žádost o změnu, aby se v projektu zohlednily všechny změny vy-

volané pozdějším vydáním Rozhodnutí. 

• Termín pro podávání projektů SIGMA je 5. dubna, zatím proběhla konzultace záměru 

s KBi.  

• S právním oddělením se řeší smlouvy týkající se aktuálně připravovaných případů komer-

cializace.  

 

K bodu 8) Různé 

• Doc. Kříž sdělil, že jsme obdrželi z MŠMT zvláštní příspěvek na pokrytí energií ve výši 

13,7 mil Kč, tento příspěvky rozdělilo MŠMT na vysoké školy dle A+K a dodal, že tento ná-

pad se nám zdá velmi nespravedlivý. Informace k nákladům jednotlivých fakult podal 

kvestor.  

• Kvestor se dotázal paní tajemnice na kafé stánek, ta sdělila, že se zatím neozvali, zjistí bližší 

informace.   

• Dr. Studnička sdělil, že sbíráme od studentů podněty ke zlepšení komunikace se studijním 

oddělením. 

• Dr. Studnička sdělil, že nejsou šablony k závěrečným pracem. 

• Dr. Lipovský sdělil, že zítra proběhne Předsednictvo RVŠ, poté bude zájemce informovat.  

• Ing. Mourková sdělila, že je nutno začít se věnovat reakreditacím končících SP. Aktuální 

jsou také žádosti o CŽV programy Rozšiřující studium učitelství pro 2. st. ZŠ. Dále sdělila, 

že studenty v programech, kterým končí akreditace a nebude se již prodlužovat, musíme 

s časovým předstihem oslovit. 

• Sl. Mannová sdělila, že se letos koná soutěž Český vševěd – téma musí korespondovat s té-

matem Noci vědců – Tajemství. Registrace jsou do konce dubna, je nutno natočit video a 

někoho nominovat.   

• Sl. Mannová požádala přítomné o rozšíření informace, pokud bude mít někdo článek (v ča-

sopisu, který je v kvartilu Q1 nebo Q2), aby jí ho zaslal, domluví se pak s dotyčným na 

propagaci.  
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• Amavet – dva zástupci jsou dnes v Pardubicích, Mgr. Helvich a Mgr. Jurková. Příští týden 

23. 3. proběhne v HK, hodnotitelé jsou již stanoveni.   

• Do 31. března je nutno nominovat vědce na Cena Neuron. 

• K metodice používající normalizovaný H-index sdělil pan děkan, že je nutno rozlišit dvě věci 

– vnitřní rozpočet fakulty a motivační schéma „rychlé peníze“. Vše podrobněji okomento-

val a závěrem uvedl, že navrhuje nerozdělovat katedrám dle zásluh. K porovnávání H-

indexu vznesl dotaz dr. Benek, k tématu se rozběhla rozsáhlá diskuse.  

 

 

Úkoly:  

1. Sjednotit názvy jednotlivých předmětů ve STAGu s názvy v Course catalogue. 

Kdo:   vedoucí kateder biologie, chemie, fyziky 

Termín:  31. 3. 2023  

Komu:   informovat dr. Myslivcovou Fučíkovou 

 

2. Rozhodnout o návrhu změny Rozhodnutí děkana č. 5/2022 Opatření k posílení exce-

lentního tvůrčího výkonu akademických a vědeckých pracovníků PřF UHK, tj. 

vyřazení parametru normalizovaný H-index z výpočtu okamžitých odměn za vědecký 

článek vyšlý v časopisu řazeném do citační databáze WoS. 

Kdo:   děkan PřF 

Termín:  31. 3. 2023  

Komu:   informovat vedoucí kateder 

 

 

3. Nakopírovat všechny studijní plány vyučovaných SP do příštího ak. roku . 

Kdo:   vedoucí kateder / tajemníci kateder 

Termín:  nejdříve 1. 3. 2023 a nejpozději do 31. 3. 2023 

Kam:   v nativní klientské aplikaci IS STAG 
 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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